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RM- WK/13/09/11 

   Protokół  
ze wspólnego posiedzenia Komisji  

 Rady Miejskiej w Rzgowie 

odbytego w dniu 21 września 2011 r.  

w Sali Obrad Rady Miejskiej w Rzgowie, pl. 500-lecia 22 
 

W posiedzeniu, któremu przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Marek 

Bartoszewski udział wzięli członkowie połączonych Komisji wg listy obecności stanowiącej 

załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, sołtysi według listy obecności stanowiącej załącznik 

nr 2 do protokołu oraz zaproszeni goście wpisani na w/w. listę.  

Przewodniczący obrad po powitaniu członków Komisji, zaproszonych gości i stwierdzeniu 

quorum uprawniającego do podejmowania decyzji, o godz. 13.20 rozpoczął posiedzenie 

Komisji zgodnie z zaproponowanym porządkiem: 

1. Omówienie materiałów na XI sesję Rady Miejskiej w Rzgowie.  

2. Wizytacja przed odbiorem na hali sportowej w Rzgowie. 

3. Omówienie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Rzgów za I półrocze 2011 r.  

Obsługę prawną zapewniał radca prawny Dariusz Iwaszkiewicz. 

 

Ad.1 

Na sesję zaplanowano podjęcie następujących uchwał: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2011-

2018   

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rzgów na rok 2011. 

3. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr IV/28/2011 w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego na modernizację dróg powiatowych w 

2011 roku 

4. Podjęcie uchwały w sprawie współpracy Gminy Rzgów z Powiatem Łódzkim Wschodnim  

w zakresie przystąpienia do realizacji zadania publicznego pn. ,,Remont drogi powiatowej 

nr 2941 E na odcinku 440,5 m- sołectwo Grodzisko Konstantyna etap II ” w ramach 

programu wieloletniego pn. ,,Narodowy program przebudowy dróg lokalnych – Etap II 

Bezpieczeństwo – Dostępność – Rozwój” 

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2012 r. Powiatowi 

Łódzkiemu Wschodniemu na współfinansowanie zadania pn. „Remont drogi powiatowej 

Nr 2941E na odcinku 440,5 m –sołectwo Grodzisko-Konstantyna –etap II” 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia w budżecie Gminy Rzgów środków 

finansowych stanowiących pomoc finansową dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego  

      na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Remont drogi powiatowej Nr 2941E na   

odcinku 440,5 m –sołectwo Grodzisko-Konstantyna –etap II”  w 2012 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników sądowych na kadencję 2012-2015 

8. Podjęcie uchwały zarządzenia poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości w 

drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso 

9. Podjęcie uchwały w sprawie opinii Rady Miejskiej w Rzgowie na temat budowy kopalni 

żwirowych w Romanowie 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnej Przychodni Zdrowia w Rzgowie  

11. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Rzgowa do wypłaty 

odszkodowania za przejęte z mocy prawa na własność Gminy Rzgów działki nr 63/3, 

63/6, 63/8 położone w obrębie Grodzisko miejscowość Konstantyna od Pani Stanisławy 

Głaszcz  

12. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Rzgowa do wypłaty 

odszkodowania za przejętą z mocy prawa na własność Gminy Rzgów działkę nr 78/8 

położoną w obrębie Stara Gadka od Pana Zenona Popy 

13. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Rzgowa do wypłaty 

odszkodowania za przejęte z mocy prawa na własność Gminy Rzgów działki nr 668/5 i nr 

668/6 położone w mieście Rzgów od P. Ewy i Jana małż. Pluta 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Rzgowa do wypłaty 

odszkodowania za przejętą z mocy prawa na własność Gminy Rzgów działkę nr 45/13 

położoną w mieście Rzgów od P. Wiesława i Anny małż. Śwituniak 

15.  Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Rzgowa do wykupu w drodze 

aktu notarialnego na rzecz Gminy Rzgów działki nr 119/2 położonej Romanowie od Pani 

Bożeny Malkowskiej- Lepretre  

16. Podjęcie uchwały w sprawie apelu dotyczącego reaktywowania Oddziału Chirurgii 

Ogólnej i Ortopedycznej Szpitala w Tuszynie.  

 

Przewodniczący przeszedł do omawiania materiałów sesyjnych. Radni zaczęli omawiać 

uchwały w sprawie odszkodowań.  

Wypłata odszkodowania za dz. nr 63/3, 63/6, 63/8 dla P. Głaszcz.  

Z protokołu uzgodnień wynika, że za dz. nr 63/3 o pow. 287 m wypłacimy kwotę w 

wysokości 7 571 zł. , za dz. nr 63/6 o pow. 835 m kwotę 2 027 zł., za dz. nr 63/8 o pow. 615m 

kwotę 16 224 zł., dodatkowo ta działka posiada szacunek drzewostanu tj. 2 766 zł, dlatego za 

ta działkę płacimy tak wysokie odszkodowanie. Łączna wartość nieruchomości to 48 588 zł.  

Radny Piotr Salski zapytał czy wycena była zlecona rzeczoznawcy. 

Cena odszkodowania była uzgadniana z rzeczoznawcą, cena za metr gruntu wyniosła 26,38zł. 

Radny zapytał czy są pieniądze na wypłatę tych odszkodowań.  

P. Skarbnik Anna Czarnocka powiedziała, że w budżecie od początku roku jest zaplanowane 

900 tys. zł. na odszkodowania.  

Mecenas Iwaszkiewicz dodał, że w uchwałach dotyczących odszkodowań tam gdzie nie ma 

wpisanej powierzchni należy to uzupełnić. 

Radny Piotr Salski zapytał Burmistrza czy trzeba teraz wykupywać te działki pod drogi. 

Wypłata odszkodowań jest konsekwencją przyjęcia przez radę miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego i w momencie, gdy obywatel wystąpi z wnioskiem o 

odszkodowanie gmina musi wypłacić pieniądze.  

Radny Piotr Salski zapytał czy można wypłacić odszkodowanie jeśli w budżecie nie mamy na 

to zarezerwowanych środków.   

Burmistrz powiedział, że radni powinni mieć świadomość, że ich obowiązkiem jest 

zabezpieczenie pieniędzy w budżecie na odszkodowania.  

Następnym krokiem rady będzie podjęcie uchwały w sprawie opłat adiacenckich, ponieważ  

budżet gminy coraz bardziej się kurczy ze względu na brak opłaty targowej, a także wypłatę 

wysokich odszkodowań mieszkańcom.  

Opłata adiacencka będzie naliczana od momentu podjęcia uchwały i zakończeniu budowy 

inwestycji przez gminę. Na początku trzeba zainwestować własne pieniądz, ale  w przyszłości 

można liczyć na jakiś procent zwrotu.  

 

Radny Zenon Wawrzyniak przyszedł o godz. 13.50. 

 

Odszkodowanie za dz. nr 78/8 dla P. Popy. 

Pan Popa podzielił działki w pasie 80 m zgodnie z przyjętym planem, założył sprawę która 

trwała przez 2 lata, została zlecona ponowna wycena stanęło na 35 zł./m2  

 

Odszkodowanie za dz. nr 668/5, 668/6 dla P. Pluty. 

Pow. dz. nr 668/5 wynosi 78 m
2
 – kwota 1 950 zł. za dz. nr 668/6 o pow. 858 m

2
 – kwot 

21 450 zł. Łącznie odszkodowanie wynosi 23 400 zł. co daje 1m
2
 za 25 zł. 

Radny S. Gierasiński zapytał kiedy wnioskodawca wystąpił o podział tych działek, ponieważ 

P. Jaszczyk w tamtym roku wystąpiła o wykup części gruntów pod drogę ul. Kiepury i do tej 

pory nie uzyskała odszkodowania.  

P. Burmistrz powiedział, że prowadził negocjacje z Panią i o odszkodowaniu będziemy 

rozmawiać w przyszłym roku.  

 

Odszkodowanie za dz. nr 45/13 dla P. Śwituniak. 

Łączne odszkodowanie wynosi 114 tys. 624 zł. co daje 27 zł. za m
2
. 
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Odszkodowanie za dz. nr 119/2 dla P. Malkowskiej- Lepretere  

To będzie akt notarialnym, ponieważ działka nie powstała w wyniku podziału nieruchomości.  

 

Uchwała w sprawie nadania Statutu Gminnej Przychodni Zdrowia w Rzgowie. 

Z- ca Burmistrza Jadwiga Pietrusińska wyjaśniła, że od 1 lipca br. przestała obowiązywać 

ustawa o zakładach opieki zdrowotnej, a weszła w życie ustawa o działalności leczniczej. 

Organ założycielski w tym przypadku samodzielny publiczny zakład opieki zdrowotnej 

pozostaje w funkcjonowaniu w świetle nowych przepisów. W związku z tym w ciągu 12m-cy 

nowa ustawa nakazuje dostosowanie dokumentów dotyczących GPZ tj. statut GPZ, regulacje 

dotyczące Rady Społecznej. We wcześniejszej ustawie było tak, że statut uchwala Rada 

Społeczna, a rada miejska jako organ tworzący zatwierdzał statut. W świetle obowiązujących 

przepisów statut nadaje podmiot tworzący, którym jest Gmina Rzgów. Pani Kierownik 

Przychodni dr Solnica będzie próbowała pozyskać środki z NFZ na poradnie rehabilitacyjną. 

W dotychczasowy statucie nie było takiej poradni dlatego teraz ją dopisujemy. Poważny 

problem dotyczy funkcjonowania poradni chirurgii ogólnej i ortopedycznej, które w statucie 

były zapisane jako poradnie, ale w ramach konsultacji. Te poradnie wysterowały ze względu 

na realizowany program zdrowotny przeciw zapobieganiu chorobom i urazom według ustawy 

o zakładach opieki zdrowotnej. W świetle nowej ustawy takiego programu nie możemy już 

prowadzić. Wcześniej trzeba ogłosić konkurs i poddać taki program ocenie Agencji 

Technologii Medycznych. Podsumowując najważniejsze w naszym statucie jest dostosowanie 

terminologii do nowej ustawy i dopisanie poradni rehabilitacyjnej, a wykreślenie poradni 

ortopedycznej i chirurgii ogólnej.    

Przewodniczący rady zapytał dr Solnicy co trzeba zrobić zgodnie z nową ustawą, aby 

spowodować dalsze funkcjonowanie poradni ortopedycznej i chirurgii ogólnej.   

Należałoby powiększyć budynek przychodni. Jeżeli chodzi o poradnię chirurgiczną potrzebny 

jest oddzielny gabinet zabiegowy oraz posiadanie na stałe aparatu USG, koszt takiego aparatu 

jest w granicach 100 tys. zł., musiałaby być osoba zatrudniana, która by te badania 

wykonywała. Jeśli chodzi o poradnię ortopedyczną, musiałoby być pomieszczenie na 

gipsownię i rentgen. To są główne argumenty, które nie pozwalają o wystąpienie do NFZ o 

takie kontrakty. Na poradnię rehabilitacyjną wystarczy gabinet lekarski, czynny dwa razy w 

tygodniu przez 3 godziny.  

Przewodniczący  Rady zapytał czy rada miejska bez żadnych konsekwencji może dalej płacić 

za poradnie chirurgii ogólnej i ortopedycznej, wykluczając uzyskanie kontraktu z NFZ, gdyż 

nikt nie będzie rozbudowywał przychodni i wyposażał w dodatkowe urządzenia.  

Na to pytanie odpowiedział mecenas Iwaszkiewicz. Jeżeli chodzi o  poradnie chirurgiczną nie 

można utrzymać takiej poradni. Po zmianie ustawy programy które przyjmowaliśmy i 

obejmowaliśmy dotacją nie odpowiadają wymogom, które nakłada ustawa.  

Pani Skarbnik powiedziała, że zgodnie z nową ustawą nie ma takiej możliwości. 

 

Blok budżetowy omówiła P. Skarbnik: 

Najistotniejsza zmiana dla której zostały dokonane zmiany w obrębie dochodów i wydatków 

dotyczą dwóch sytuacji.  

1. Refundacja środków za park, zadanie zostało realizowane w tamtym roku ze środków 

PROW-u. W tym roku mieliśmy otrzymać refundację 412 tys. zł., w tej chwili wiemy, że tych 

środków nie uzyskamy, dlatego musimy to zdjąć.     

 

Zmniejszenie  planu dochodów: 

 

1. Środki na dofinansowanie własnych inwestycji- refundacja za modernizację 

 parku w 2010 r.                     395.493,00 zł 

2. Środki na dofinansowanie własnych inwestycji- refundacja za modernizację               

parku w 2010 r.              16.529,00 zł 

3. Dotacje celowe w ramach inwestycji finansowanych z udziałem środków EU-   

sala sportowa                    1.248.578,00 zł 

Razem:                                                     1.660.600,00  zł 
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Zwiększenie  planu dochodów: 

1. Odszkodowanie za uszkodzony sprzęt w OSP Rzgów:          6.401,00 zł 

Razem:             6.401,00 zł 

 

Zwiększenie  planu wydatków: 

1. WPF: Zagospodarowanie terenu parku miejskiego w Rzgowie poprzez stworzenie            

nowego układu ścieżek:                     2.427,00 zł 

2. W.P.F. Modernizacja ul. Rudzkiej pod wiaduktem  wraz z oświetleniem    

 oraz odwodnienie  ul. Nasiennej  w  Rzgowie 1195 E:            11.340,00 zł 

- środki wydane na projekt, zadanie wstawiamy do WPF z zamiarem ogłoszenia przetargu w 

tym roku, a realizacją w przyszłym roku.  

3. WPF: Budowa sali sportowej z zapleczem i trybunami na 300 osób w Rzgowie  

przy ul. Szkolnej:                  20.000,00 zł 

- ta pozycja dotyczy wydatków niekwalifikowalnych  

4. Wykon. prac brukarskich na stadionie LZS „ZAWISZA” w Rzgowie              15.110,00 zł 

- środki przesunięte z zakupu siedzisk i ich montażu 

5. Wykonanie projektu i rozbudowa budynku strażnicy OSP w Kalinie  17.000,00 zł 

6. Wydatki bieżące na ochotnicze straże pożarne- OSP Rzgów:                             6.401,00 zł 

7. Wydatki bieżące na świetlice szkolne w Szkole Podstawowej      

im. J. Długosza w Rzgowie:                   36.300,00 zł 

8. Wydatki bieżące na świetlice szkolne w Szkole Podstawowej      

 im. Św. Królowej Jadwigi w Kalinie:             74,00 zł 

9. Modernizacja budynku Szkoły Podstawowej w Rzgowie:              20.000,00 zł 

 

Kierownik Z. Snelewski powiedział, że zmniejszenie planu dochodów wynika z tego, że nie 

jesteśmy w stanie w tym roku dostać refundacji, które są nam należne z funduszy unijnych.  

Nie będzie w tym roku kontroli parku i hali sportowej, dlatego też nie będzie płatności w tym 

roku. Razem dochody stanowią 1.660.60 zł., które były przyjęte w planie dochodów w tym 

roku, ale niestety zostaną zrealizowane dopiero w przyszłym roku.  

Zwiększenie planu wydatków- modernizacja budynku Szkoły Podstawowej w Rzgowie. Te 

pieniądze są również związane z budową hali sportowej. Chcielibyśmy odnowić elewacje sali 

gimnastycznej szkoły.   

Rezygnujemy z modernizacji ul. Rudzkiej, ponieważ przetarg wyszedł na poziomie 350 tys. 

zł..  

Przewodniczący rady zapytał skąd się wziął punkt rozbudowa i strażnicy OSP w Kalinie.  

Kierownik Z. Snelewski powiedział, że rozbudowa strażnicy w Kalinie była przewidziana z 

funduszu sołeckiego. Za wykonanie projektu zapłaciliśmy kwotę 7.500 zł., pozostałej kwoty 

nie można wydać na coś innego, dlatego pieniądze wracają do budżetu w tym roku.  

 

Radny S. Gierasiński wnioskował, aby wykreślić punkt wykonanie projektu i rozbudowa 

budynku strażnicy OSP w Kalinie, ponieważ z funduszu sołeckiego były przeznaczone 

pieniądze tylko na wykonanie projektu.  

Przewodniczący Rady jest tego samego zdania.  

Burmistrz powiedział, że rada sołecka złożyła dodatkowy wniosek o rozbudowę strażnicy, 

ponieważ z funduszu sołeckiego zostało jeszcze dużo pieniędzy.  

Przewodniczący powiedział, że powinno być wstrzymane finansowanie tych samochodów 

strażackich, które nie są używane.   

Sołtys S. Hoja rada nie ma racji z tego tytułu, żeby zabrać pieniądze radzie sołeckiej, 

ponieważ są to pieniądze z funduszu sołeckiego. W związku z tym, że zostały pieniądze w 

wys. 12 tys. zł. rada sołecka złożyła nowy wniosek o rozbudowę budynku strażnicy.  

Jeżeli w wyniku zorganizowanego przetargu zostają pieniądze to regułą jest, że wracają 

budżetu. Rada sołecka złożyła nowy wniosek dlatego, że są to pieniądze z funduszu 

sołeckiego. Sprawa wodociągu. Przyjęty zakres rzeczowy został wykonany, w wyniku 

przetargu zostało ponad 100 tys. zł. Były dwa wyjścia, albo robimy kawałek wodociągu w 

tym roku albo decydujemy, że cały wodociąg robimy w przyszłym roku. Okazuje się, że 
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funduszy unijnych nie dostaniemy w związku z tym obowiązkiem Burmistrza jest zebranie 

oszczędności, nadwyżki z przetargów. Burmistrz jest za tym, aby zrobić w przyszłym roku 

przebudowę do końca i w kolejnym roku rozpoczynać od nowego zadania, czyli położenia 

chodnika i asfaltu.   

Radny Piotr Salski zapytał Burmistrza dlaczego nie będzie refundacji środków unijnych na 

halę sportową i na park. 

Urząd Marszałkowski i Ministerstwo Infrastruktury ma swoje procedury. Po zakończeniu 

inwestycji musi przyjechać kontrola, która zbada czy nie uchybiliśmy czegoś nie zgodnie ze 

złożonym wnioskiem i  po kontroli za pół roku oddadzą pieniądze.   

Kierownik Z. Snelewski wyjaśnił, że termin zakończenia prac jest do 30 września i zostanie 

on dotrzymany. W miesiącu październiku i listopadzie będziemy wyposażać halę sportową. 

Urząd Marszałkowski zwleka z przeprowadzeniem tych kontroli i ostatnia transza wpływa 

dopiero po przeprowadzeniu takiej kontroli. Dokumenty na park zostały złożone na początku 

tego roku i kontroli jeszcze nie było. Pieniądze powinniśmy dostać w przyszłym roku z 

Urzędu Marszałkowskiego.  

Kierownik Z. Snelewski wyjaśnił przyczyny zmniejszenia w planie. 

Przy zakupie siedziska na stadion w Rzgowie dzięki temu, że dostaliśmy ofertę dosyć 

korzystną, udało się wydać mniej niż przewidywaliśmy. Zostało 6.734,00 zł. to samo przy 

wykonaniu stalowej konstrukcji trybun i montażu siedzisk, została kwota 8.376,00 zł.  

Przebud. wodociągu PE 160 mm wraz z adaptacją przyłączy wodociąg. część II od trójnika 

T27 do zasuwy Z10 we wsi Kalinko gmina Rzgów została kwota 773,00 zł.  

Wykonanie projektu i odwiertu studni w Romanowie zostało 34.377,00 zł., przeznaczone 

było 100 tys. zł.  

Wymiana sieci wodociągowej wraz z przyłączami do granicy pasa drogowego  w Kalinie w 

gminie Rzgów – etap 2011 zdejmujemy 125.373,00 zł, ponieważ został wykonany przyjęty 

zakres do wykonania w tym roku.  

Modernizacja ul. Rudzkiej pod wiaduktem  wraz z odwodnieniem ul. Nasiennej  w  Rzgowie 

1195 E zostaje zdjęte 200.000,00 zł w celach oszczędnościowych.  

Wykonanie utwardzenia ul. Stadionowej i poszerzenie pobocza ul. Kusocińskiego w 

Rzgowie- kwota  61.603,00 zł wraca do budżetu.  

Wykonanie utwardzenia terenu i przebudowa wjazdu i bram do strażnicy OSP Romanów 

zostało z tej inwestycji  21.496,00 zł, które wraca do budżetu. Wyposażenie kuchni w OSP 

Romanów do budżetu wraca 1.455,00 zł.   

Budowa instalacji wewnętrznej gazowej dla jednostek oświatowych w Rzgowie                                              

wraz z przebudową instalacji w kotłowni pozostało 72.000,00 zł 

Rozbudowa składowiska odpadów w Rzgowie zostało 119.208,00 zł. Modernizacja parku 

miejskiego od strony zachodniej zostało 2.427,00 zł. WPF: Budowa sali sportowej z 

zapleczem i trybunami na 300 osób w Rzgowie przy ul. Szkolnej zdejmujemy 95.980,00 zł 

WPF: Budowa sali sportowej z zapleczem i trybunami na 300 osób w Rzgowie przy ul. 

Szkolnej zdejmujemy 184.940,00 zł. Wydatki bieżące w Szkole Podstawowej im. J. Długosza 

w Rzgowie zmniejszamy plan o 36.300,00 zł 

Radny P. Salski ma wrażenie, że nie robi się inwestycji które są naprawdę ważne i zdejmuje 

się pieniądze z tych inwestycji, przekładając na przyszły rok. Ważna inwestycją jest ul. 

Rudzka, której się nie robi.   

Rudzka jest bardzo kosztowanym zadaniem, co najmniej 500 tys. zł. potrzeba na realizację 

tego zadania. W tej chwili jest bardzo dobrze zrobiony projekt modernizacji oraz projekt 

oświetlenia.  

Sołtys K. Zawistowska zapytała P. Burmistrza czy gmina jest przygotowana do nowej ustawy 

śmieciowej.  

Prawdą jest że każda gmina od 1 stycznia przyszłego roku będzie musiała realizować przepisy 

z ustawy śmieciowej. Burmistrz wraz ze służbami gminnymi będzie odpowiedzialny za 

ustalenie stawki podatku śmieciowego. Każdy obywatel będzie musiał płacić podatek 

śmieciowy. Gmina będzie zobowiązana do przeprowadzenia przetargu na firmę, która 

odbierze śmieci w ustalonym czasie i je wywiezie. My śmieci nie będziemy gromadzić na 

własnym terenie. Każdy obywatel w razie potrzeby będzie mógł wywieść śmieci na nasze 
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śmietnisko. Za pieniądze które były przeznaczone z budżetu wykonana została czasza 

technologiczna.   

Radny S. Gierasiński powiedział, że budując nowe wysypisko trzeba zabezpieczyć strefę 

ochronną. 

Radny Zenon Wawrzyniak poprosił o zmianę w budżecie w tytule inwestycji na wyposażenie 

i remont świetlicy, zamiast zakupu ławek do świetlicy.  

P. Skarbnik powiedziała, że jest to możliwe, ale trzeba sprawdzić jak wyglądał wniosek albo 

rada sołecka będzie musiała złożyć nowy.   

 

W tym roku kończy się kadencja ławników, rada gminy zobowiązana jest do przeprowadzenia 

wyboru ławników na nową kadencje 2012-2015. Wcześniej powołany zespół dokona analizy 

zgłoszonych kandydatur i przedstawi swoją opinię na najbliższej sesji. Wybory zostaną 

dokonane w głosowaniu tajnym. Do końca października rada gminy musi przesłać listy 

wybranych ławników do sądu.   

 

P. Skarbnik powiedziała, że ze względu na zmianę sołtysów, dokładnie jednego w Prawdzie 

należy dokonać zmiany w uchwale. W miejsce P. Skrobiszewskiego wpisać P. Jana Spałkę.  

Przewodniczący Rady zapytał w jakim stopniu wygląda wysokość prowizji dla sołtysa za 

pobieranie podatku, ponieważ coraz mniej osób wpłaca podatek u sołtysa.  

Sołtys J. Zimoń zaproponował, żeby zmienić system pobierania podatków. 

Mecenas Iwaszkiewicz wyjaśnił, że nie można przyjąć takiego rozwiązania, ordynacja 

podatkowa zabrania.  

 

Opinia w sprawie kopalni żwirowych.  

Przewodniczący Rady powiedział, że dowiedział się od Burmistrza o zebraniu wiejskim w 

Romanowie na którym mieszkańcy byli przeciwni budowie kopalni żwirowych oraz od 

właścicieli zainteresowanych gruntów utworzeniem kopalni żwirowych, którzy w tej sprawie 

interweniowali podczas wtorkowych przyjęć Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących 

Rady. Za parę miesięcy ruszy budowa drogi A1 i S8. Romanów leży na piasku i najlepiej 

byłoby przywieść żwir z tej miejscowości niż z miast oddalonych o kilka km od budowy. 

Ludzie powinni wykorzystać szansę jaka się przytrafiła i najlepiej gdyby stworzyli spółki 

między sobą. Jeśli nie wykorzystają tego mieszkańcy Romanowa to znajdzie się osoba z 

zewnątrz, która będzie miała z tego korzyść, uzyska pozwolenie na eksploatację żwiru 

omijając opinie Burmistrza. Burmistrz w tym momencie wydaje opinie opierając się na opinii 

Rady Sołeckiej i opinii Rady Miejskiej, następnie decyzję wydaje Starosta. Zebranie Wiejskie 

w Romanowie zostało zwołane z okazji Dożynek i przy okazji poruszono sprawę kopalni 

żwirowych.    

Trzeba zwołać ponowne zebranie i na podstawie wyniku głosowania mieszkańców 

Romanowa, Burmistrz wyda opinię. Radni wyrazili zgodę, aby Przewodniczący przygotował 

opinię na temat kopalni żwirowych.    

Burmistrz powiedział, że głosowanie, które było przeprowadzone na ostatnim zebraniu 

wiejskim było nie zgodne z procedurą i jest możliwość przeprowadzenia ponownego 

głosowania. Byłoby nie rozsądne, gdyby rolnicy którzy mają szansę raz na 300 lat sprzedać 

dobrze żwir, z tego nie skorzystali.   

 

Przewodniczący odczytał pismo, jakie trafiło do Burmistrza z Urzędu Marszałkowskiego, 

które mówiło o możliwości zakwalifikowania się na dofinansowanie projektu gospodarka 

wodno-ściekowa, czyli budowa kanalizacji w Starowej Górze i Starej Gadce złożonego przez 

Gminę Rzgów na obniżonym poziomie dofinansowania przy niezmienionym zakresie 

rzeczowym.  

Gmina wnioskowała o dofinansowanie na poziomie 10,5 mln na 18 mln całkowitego kosztu 

inwestycji, szansa jest na 7 mln, czyli brakuje 11 mln, które trzeba wyłożyć z budżetu. 

Burmistrz powiedział, że jeśli zgodzimy się na taką propozycję to przez 2 lata będzie 

finansowana tylko kanalizacje, a na inwestycje nie zostanie prawie nic. Zdaniem Burmistrza 
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rozsądnie byłoby przygotowanie wniosku na lata 2015-2020, ale wstępnie zgodził się na taki 

układ.  

Przewodniczący rady uważa, że jeśli teraz nie skorzystamy z takiej szansy to nie będziemy w 

stanie sami wybudować kanalizacji.  

Radny Zenon Wawrzyniak miał prośbę, aby się wstrzymać się i poczekać na rozliczenie się z 

istniejącymi inwestycjami, gdzie aplikowaliśmy o środki unijne. 

Radny Andrzej Zygmunt uważa tak jak Przewodniczący, że powinniśmy wykorzystać szansę 

na uzyskanie 7,5 mln. Nie wiadomo jak będzie w 2015 r. może się okazać, że znowu 

będziemy na listach rezerwowych i pieniądze nam umkną.   

 

P. Skarbnik przedstawiła jaka jest tak naprawdę sytuacja. Dwa wnioski były składane 2-3 lata 

temu i były pod rządami starej ustawy o finansach publicznych i do Wieloletniego Planu 

Inwestycyjnego można było wpisywać to co chcieliśmy, czyli tzw. zewnętrzne źródła 

finansowania. Ten rok jest pierwszym rokiem obowiązywania nowej ustawy o finansach 

publicznych i obowiązuje nas Wieloletnia Prognoza Finansowa, gdzie wpisujemy 

przedsięwzięcia które realnie jesteśmy w stanie zrealizować. Świadomie nie zostały wpisane 

wnioski na kanalizacje, ponieważ nie stać gminy na takie inwestycje. Dopóki nie ma 

podpisanej umowy o dofinansowanie nie można wprowadzić żadnych środków zewnętrznych.  

Na dzień dzisiejszy chcąc się udokumentować w Urzędzie Marszałkowskim że to zadanie 

mamy musimy wprowadzić do WPF i pokazać że finansujemy to sami bądź kredytem.   

P. Skarbnik zrobiła symulacje sytuacji w której zaciągamy kredyt. Niestety wydatki z roku na 

rok rośną o 2 mln, a dochody ok. 700 tys. zł. Od tego roku obowiązuje nas taka zasada, że 

wydatki bieżące nie mogą przekroczyć dochodów bieżących, jeśli dojdzie do takiej sytuacji to 

nie możemy funkcjonować. W roku 2019 powstaje sytuacja gdzie te dwie wielkości 

zaczynają się zrównywać, wtedy zaczynamy ciąć wydatki bieżące. Na koniec 2018 r. 

zostajemy z długiem 4 mln 900 tys. zł. i musimy dalej funkcjonować i spłacać ten dług. 

Możemy zaciągnąć kolejny kredyt ale powoduje to że mamy coraz więcej do spłaty.   

Radny S. Gierasiński zwrócił uwagę, aby przeanalizować sprawę wody, hydroforni i 

wodociągów w Gminie.  

Sołtys Hoja uważa że nie należy przeinwestowywać, Gmina musi zabezpieczać podstawowe 

potrzeby mieszkańców.  

Sołtys Jan Spałka poprosił o dokończenie chodnika w Prawdzie.  

Burmistrz potrzebuje jasnej decyzji od radnych co robimy w tej sprawie.  

 

Radny W. Gąsiorek ze względu na ważniejsze potrzeby społeczeństwa jest przeciwny 

propozycji przystąpienia do inwestycji.  

Kierownik Z. Snelewski powiedział, że dofinansowanie na halę sportową wynosi 34% 

kosztów całej inwestycji. 

Radny Z. Wawrzyniak zaproponował, by powiedzieć jasno że interesuje nas tylko 

wnioskowana całość.  

Przewodniczący zapytał jaka jest decyzja poszczególnych radnych. Przewodniczący Rady jest 

za przyjęciem tej inwestycji i takiej wysokości dofinansowania.  

 

Radna U. Biniek jest za kanalizacją. Radny S. Bednarczyk popiera Burmistrza. Radny S. 

Gierasiński wstrzymuje się od inwestycji. Radny P. Salski jest za przyjęciem zmniejszonego 

dofinansowania na kanalizację. Radny K. Łęgocki popiera Burmistrza. Radny M. Bednarczyk 

wstrzymał się od głosowania. Radny J. Owczarek jest przeciwny. Radny W. Gąsiorek popiera 

stanowisko Burmistrza, czyli jest przeciwny. Radny Z. Wawrzyniak jest przeciw.  

 

Ad.2. 

Wszyscy zgromadzeni na posiedzeniu udali się na wizytację hali sportowej w Rzgowie.  

 

Ad.3. 

Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Rzgów za I półrocze zostanie omówiona 

przez Komisję Rewizyjną.  
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W związku z wyczerpaniem punktów porządku posiedzenia o godz. 17.05 Przewodniczący  

Marek Bartoszewski zamknął posiedzenie Komisji Wspólnej.  

 

 

Protokołowała:                                                                            Przewodniczył:  


